

(GERMAN VERSION BELOW)

Parent Council Meeting #2 of 2024-2025

2 December 2024

In Person (70 people in attendance)

PCB attending: L. Schweinitz, C. White, U. Grohé, C. Devivanco, H. Broad, M. Jerardi, J. Müller, R. Erlbaum

1. Welcome
2. Approval of the agenda, prior minutes, miscellaneous motions
3. Student council report
4. Elementary School report
5. High School report
6. Spotlight: Math Dept Joyline Frenzel and Joseph Welborn
7. Committee reports
8. Miscellaneous and announcements

Meeting started: 18:38

TOP 1 Welcome

TOP 2 Approval of Agenda

Approved

A. Approval of Minutes of Previous Meeting

Two changes noted by J. Sullivan: New Student Council members' names changed to use only their first initial and last name. The wording to describe the Nov. 5 Faculty meeting.

Approved

TOP 3 Student Council Report - (E. Raible)

Approval of the interschool dance event.

Selection of BBIS and Schadow as the participating schools.

Decision to install water dispensers for school improvement.

Discussion and plan to foster respect for janitorial staff, including a presentation to build more understanding.

Approval of the Apparent Hearts initiative.

Efforts to spread environmental awareness in the elementary school.

TOP 3 Hort - (S. Truss)

Shelly Truss Director.

Staffing: Five new hires, with three more needed. Temp agencies are providing 1–3 staff members weekly.

Parent Communication: Increase in disruptive calls between 3:00–4:00 PM. when staff are at their busiest.

Parents are reminded to refrain from calling and to please use the HORTPRO portal by 12:30 PM for updates and calendar management.

Plumbing Issues in Team West: Paper towels and wet wipes causing problems. Wet wipes are now banned.

Exploring the installation of hot air dryers.

Working closely with BIM and custodians.

TOP 4 Elementary School Report (German ES Principal Frau A. Ecke)

Report about BERMUN which was the first for Frau Ecke. A unique event for the students to practise their debating skills in inspiring debates. 5th and 6th Graders took part for the first time.

Participating were: 26 schools from different countries, 117 students from JFKS, 13 from the Elementary school with 723 students in total. Thanks to all who hosted guests.

There is a new program at JFKS run by Cory Gagne: Big Buddy Little Buddy. Younger students can meet with students from HS to learn problem solving skills. Hoping to provide benefits like positive self image, peer bonding and improve communication skills. Helps prepare ES students for BERMUN. Homeroom teachers can provide information.

Nov 21-22 Professional Development Days: Workshops were being conducted for the 50/50 language program, AI and teacher development.

A new program at the school: New Teacher Academy: Held nearly every Thursday, with bilingual lunch sessions with German and US teachers to help enhance teaching skills.

Still collecting non perishable food for the less fortunate. Bring into the lobby of Haus Reil by Thursday, Dec 5.

First Grade Singing Circles: December 17 and 18, 2024.

Christmas Break begins Friday Dec. 20

Report Cards: Distributed on January 31, 2025. Early school dismissal at 10:35 AM.

New Faculty Meeting: December 18, 2024.

Teacher Recruitment: Frau Orgis from the Senat has approved hiring teachers who have previously taught at the school so efforts now include hiring retired JFKS teachers. Interviews this week.

We need three testers for admissions. Admissions testing starts in April.

Upcoming Events:

Food Drive: Items to be brought to House Reil by December 5, 2024.

Parent Q & A:

Q: Regarding the 50-50 language program: What is the implementation timeline? Other bilingual schools visited last year.

A: Bilingual teaching remains a work in progress. Other schools' visits was a start. We are trying to find ways - every Monday we are having meetings. In order to implement this, we have to make sure that there are enough teachers who are improved in the needed skills. We need the right teachers to teach the 50-50 program. We are working in two languages but with different skill sets and levels. We are still looking to see how other schools are doing it.

Q: Concerns about screen time policies and excessive TV use in certain classes were noted. Grade 3 Lebenskunde as an example. What is the school's screen time policy? As parents, we're told to limit it at home.

A: This is the first time I am hearing this. Four hours isn't right. If a teacher is sick for a longer period, there should be a substitution plan. If it is short notice, it can happen. I will look into this.

TOP 5 High School Report (E. Hale - acting American HS Principal)

Update on construction: Ongoing passive network construction to support more robust WIFI. Climate control enhancements with new shades/Jalousien being installed on the white building. Some class disruption. Will continue for the near future.

JEDI Committee: The last week of the semester in January will celebrate Courage Week. ES-12th Grade workshops, movies, musicians, etc. Activities include music, film, and student involvement, spearheaded by Lindsey MacClintock and supported by the Verein.

Class Trips:

Budget freeze by the Senate has paused the approval of new trips.

Previously approved trips will proceed, and alternatives for funding are being explored.

Donations through the Verein are possible but require an all or nothing solution for fairness.

Learn Coaches Program:

Training for 7th–9th graders to help peers with learning strategies. Looking for 7-9th graders. Reach out to the teachers.

Upcoming Events:

Dom Concert: Featuring the orchestra, choir, and American Church on Wednesday, December 4, at 19:00.

High School Musical Urinetown: Starts next week. Dec. 11-14, 2025.

Monthly Bulletin: Please remind your homerooms we're sharing a lot of info in the bulletin - is anyone not receiving it? Email Admin at highschool@jfsberlin.org if they are not getting it.

Question: Papers have reported the freeze on school trips was lifted.

E. Hale: The papers sometimes report before the school gets the approval. We received a letter from the Senat today. Release of the freeze, with a caveat: JFKS regularly goes over budget for trips.

Question: Will someone email parents when the situation changes?

E. Hale: When we have it we'll let you know.

Question: Before Christmas?

E.Hale: I think so.

R. Lenk from the Verein: The Verein has discussed this. Financially there is no reason to worry because the Verein can cover the teachers' travel expenses.

E. Hale: Thanks to the Verein. The Administration's position is that we need an all or nothing policy. Not fair to allow some trips but not others. Either we fund all or nothing. We need the teachers' support for using Verein funds. Teachers are unhappy with the Senat and feel they are not supportive of teachers.

Q: R. Erlbaum: Admin should please rethink their policy on cutting down on school trips. SK and ED should strongly oppose the Admin's position on these trips. Trips should take place - they play an important role for the students and are an essential part of the curriculum, not fundays at the beach.

E. Hale: These are two different topics. Admin's policy and Senat funding.

J. Sullivan from the SK: We have just heard that the Verein is willing to pay for it!! Why can't you just say yes tonight? Deadlines are running out to book these trips!

E. Hale: Because it is the teachers who are taking the kids.

Parent in audience: So it's up to the teachers then if school trips take place?

E.Hale: Again, we are waiting to hear from the Senat and we are listening to the teachers.

Comment: H. Kölling-Orb from SK: The SK understands the position of the teachers. We will very likely not be able to fund ALL trips from the Senat's budget. Also agreed is either all trips need to be funded or none. As the latter is not a real option in his opinion, he would request that the administration, before the School Conference, should discuss this with the teachers and that they should not - at the cost of the students - stand their ground which may result in no trips taking place at all.

TOP 6 Spotlight: Math Dept Joyline Frenzel ES Math
[JFKS Mathematik in der Grundschule](#)

TOP 6 Spotlight: Math Dept Joseph Welborn HS Math
[JFKS High School Math Presentation](#)

Q & A - *Paraphrased*

Discussion regarding Math Lab and Math Diff.

Q. Good that the students' math levels are identified in ES. But in HS this then seems to disappear. There isn't really any math support for students with problems. Are there teachers specialized in Dyscalculia?

A: No, not really.

Q. Asked for clarification on the difference between AP Math courses and the Grundkurs and Leistungskurs in the Abitur track.

A. Provided clarification on the difference between a Grundkurs and a Leistungskurs. Also clarified that a direct comparison with the AP system is not straightforward.

Q: Have you considered adding pre calculus to Grade 10 for kids doing diploma?. Also. are BOY (beginning of year) tests given in German or English to determine kids' math capabilities?

A: The tests are bilingual.

A: Pre calc is a 5 hour class. Pre calc is a lot of revision - Trig functions. Grade 10 covers major Algebra 2. Pre calc for those who are yet not ready for AP math. Abitur Leistungskurs Math is like Calculus.

Q: With regards to the testing at the beginning of the year and since the period of testing and home schooling from Covid, have things improved?

A: In the HS we've noticed that the VERA 8 test with minimum standards has increased. Doing a lot to support basic math skills. AP scores have not gone down.

(Addendum J. Welborn:

To be clear, there are certainly concerns about some students in the 7th grade and their preparation in elementary school. We are doing our best to provide remediation with the math lab as well as in-class review. I do not see a difference between the abilities of our current 7th grade students and those from previous years, including before COVID.

The scores for German were higher than math for both the 2024 Abitur (Grundkurs) and MSA exams.)

Q: Are there standardised tests for the beginning of the year for Math Diff and Lab?

Answer: Yes. The Illya test.

Q: Regarding Math competitions and kids who want to participate - do they get help and do you provide support?

A: A bit, some support. The HS Math AG.

TOP 7 Committee Reports

ED (Educational Directorate): J. Busta - American Representative

ED has met a few times this year. Highlights. Oct 1 met to organise sub committees, code of ethics, approved quarterly reports for students.

Admissions committee met to approve process - focus on laws and regulations. Organising committee considering how to update the "Rahmenvorgaben" (specific administrative rules for JFKS).

BEA: P. Kaiser

Reports on:

Space shortages in Berlin schools (less severe in Zehlendorf).

High proportion of part-time teachers leading to recruitment challenges.

New regulations on Gymnasium eligibility.

School inspections every five years, with published reports. (Note: Due to Covid, the last inspection of JFKS was in 2016.)

Zehlendorf spends significantly more on class trips, which is now capped.

SK: G. Vogel

Report - Heat situation in ES

Teacher Vacancies in the school

Meeting next week to discuss trip policy, Senat funding, etc. Revisions to the policy from last year
Trip funding

Delayed construction due to Senat budget freeze.

Address grades in 9-10 Some German teachers are not aware that grades from 9-10 count for kids applying to UK/US. All teachers need to understand this.

VEREIN: R. Lenk

Ensures funding for class trips if the Senate declines approval.

Implemented a new heat management system; air conditioning is unnecessary.

Plans to pilot water dispensers, including carbonated options.

TRAFFIC MOBILITY COMMITTEE: T. Zeller

Small traffic committee - volunteers needed.

BUS 285 started to run normally today-

Plans to rebuild the bridge at SBahn Zehlendorf but train station is heritage listed (Denkmalschutz) and they now need to start over

Kids need to be better behaved on public transport - parents please obey traffic and parking rules around the school

JEDI - L. Martinez-Fonts

Highlight Courage Week. Last week of January. Events committee. Please see Jade if you want to volunteer.

Tuesday, January 28 is a community event .

Thank the Verein for their support.

For more information or to volunteer, please contact equity@jfkberlin.org

TOP 8 Miscellaneous and announcements

Teachers: JFKS students have been misbehaving on the S-Bahns from the school. Parents please speak with your kids about behaving properly and courteously on public transport.

Announcement:

Beginning in Autumn 2024, all PCB Meetings will begin at 6: 30 pm

Next PC meetings:

Tuesday, February 18, 2025

Tuesday, April 1, 2025

Tuesday, June 3, 2025

Meeting Adjourned at 20:28

GEV Sitzung #1 von 2024-25 2. Dezember 2024
Persönlich - 70 Personen anwesend

PCB anwesend: L. Schweinitz, C. White, U. Grohé, C. Devivanco, H. Broad, M. Jerardi, J. Müller, R. Erlbaum

1. Begrüßung
2. Genehmigung der TO und des Protokolls der vorherigen Sitzung
3. Bericht der Schülervertretung
4. Bericht der Grundschule
5. Bericht der Oberschule
6. Im Blickpunkt: Fachbereich Mathe Joyline Frenzel und Joseph Welborn
7. Berichte aus den Ausschüssen
8. Verschiedenes und Ankündigungen

Sitzungsbeginn: 18:38

TOP 1 Begrüßung

TOP 2 Genehmigung der Tagesordnung

Einstimmig

A. Genehmigung des Protokolls der vorherigen Sitzung

Zwei Änderungen wurden auf Hinweis von J. Sullivan vorgenommen: Die Namen der neuen Schülervertreter wurden geändert, so dass nur noch ihren Nachnamen sichtbar sind. Die Formulierung zur Beschreibung der Fakultätssitzung am 5. November.

Genehmigt

TOP 3 Bericht der Schülervertretung (E. Raible)

Genehmigung einer schulübergreifenden Tanzveranstaltung.

BBIS und Schadow als teilnehmende Schulen.

Entscheidung über die Installation von Wasserspendern zur Aufwertung der Schule.

Diskussion und Plan zur Förderung des Respekts für das Hausmeisterpersonal, einschließlich einer

Präsentation, um Verständnis zu schaffen.

Genehmigung der Initiative „Apparent Hearts“ .

Bemühungen zur Verbesserung des Umweltbewusstseins in der Grundschule.

TOP 3 Hort - (Direktorin S. Truss)

Personalbestand: Fünf Neueinstellungen, drei weitere werden benötigt. Zeitarbeitsfirmen stellen wöchentlich 1-3 Mitarbeiter zur Verfügung.

Kommunikation mit den Eltern: Zunahme störender Anrufe zwischen 15:00 und 16:00 Uhr, wenn das Personal am meisten zu tun hat.

Die Eltern werden daran gebeten, von Anrufen abzusehen und das HORTPRO-Portal bis 12:30 Uhr für Aktualisierungen und die Kalenderverwaltung zu nutzen.

Probleme mit den Sanitäranlagen im Team West: Papierhandtücher und Feuchttücher verursachen Probleme. Feuchttücher sind jetzt verboten.

Wir prüfen die Installation von Heißlufttrocknern.

Wir arbeiten eng mit BIM und den Hausmeistern zusammen.

TOP 4 Grundschulbericht (Deutsche GS Schulleiterin Frau A. Ecke)

Bericht über BERMUN, das für Frau Ecke das erste Mal war. Eine einzigartige Veranstaltung, bei der die Schüler ihre Debattierfähigkeiten in anregenden Diskussionen üben konnten. Fünft- und Sechstklässler nahmen zum ersten Mal teil.

Teilnehmende waren: 26 Schulen aus verschiedenen Ländern, 117 Schüler von der JFKS, 13 von der Grundschule mit insgesamt 723 Schülern. Vielen Dank an alle, die Gäste beherbergt haben.

An der JFKS gibt es ein neues Programm, das von Cory Gagne geleitet wird: Big Buddy, Little Buddy. Jüngere Schüler können sich mit HS-Schülern treffen, um Problemlösungsfähigkeiten zu erlernen. Man erhofft sich dadurch Vorteile wie ein positives Selbstbild, die Bindung zu Gleichaltrigen und die Verbesserung der Kommunikationsfähigkeiten. Hilft ES-Schülern bei der Vorbereitung auf BERMUN. Die Grundschullehrer können Informationen liefern.

21.-22. November: Tage der beruflichen Entwicklung: Es wurden Workshops für das 50/50-Sprachprogramm, AI und die Lehrerentwicklung durchgeführt.

Ein neues Programm an dieser Schule: New Teacher Academy: Sie findet fast jeden Donnerstag statt, mit zweisprachigen Mittagessen mit deutschen und amerikanischen Lehrern, um die Lehrfähigkeiten zu verbessern.

Wir sammeln immer noch nicht verderbliche Lebensmittel für die weniger Glücklichen. Bringen Sie diese bis Donnerstag, 5. Dezember, in die Lobby von Haus Reil.

Singkreise für Erstklässler: 17. und 18. Dezember 2024.

Die Weihnachtspause beginnt am Freitag, 20. Dezember.

Zeugnisse: Verteilt am 31. Januar 2025. Vorzeitige Schulentlassung um 10:35 Uhr.

Treffen der neuen Lehrkräfte: 18. Dezember 2024.

Einstellung von Lehrern: Frau Orgis vom Senat hat der Einstellung von Lehrern zugestimmt, die zuvor an der Schule unterrichtet haben, so dass die Bemühungen nun auch die Einstellung von pensionierten JFKS-Lehrern umfassen. Vorstellungsgespräche diese Woche.

Wir brauchen drei Prüfer für die Zulassungstests. Die Aufnahmetests beginnen im April.

Kommende Veranstaltungen:

Lebensmittelsammlung: Die Lebensmittel müssen bis zum 5. Dezember 2024 im Haus Reil abgegeben werden.

Fragen der Eltern:

F: Bezüglich des 50-50-Sprachprogramms: Was ist der Zeitplan für die Umsetzung? Andere zweisprachige Schulen wurden letztes Jahr besucht.

A: Der zweisprachige Unterricht ist noch nicht vollständig implementiert. Die Besuche anderer Schulen waren ein Anfang. Wir versuchen, Wege zu finden - jeden Montag haben wir Sitzungen. Um dies umzusetzen, müssen wir sicherstellen, dass es genügend Lehrer gibt, die über die erforderlichen Fähigkeiten verfügen. Wir brauchen die richtigen Lehrer, um das 50-50-Programm zu unterrichten. Wir arbeiten in zwei Sprachen, aber mit unterschiedlichen Fähigkeiten und Niveaus. Wir sind immer noch dabei zu sehen, wie andere Schulen es machen.

F: Es wurden Bedenken bezüglich der Bildschirmzeitpolitik und der übermäßigen Fernsehnutzung in bestimmten Klassen geäußert. Klasse 3 Lebenskunde als Beispiel. Wie sieht die Bildschirmzeitpolitik der Schule aus? Als Eltern wird uns gesagt, wir sollen das zu Hause einschränken.

A: Das höre ich jetzt zum ersten Mal. Vier Stunden sind nicht richtig. Wenn eine Lehrkraft für einen längeren Zeitraum krank ist, sollte es einen Vertretungsplan geben. Wenn es kurzfristig ist, kann es passieren. Ich werde mich darum kümmern.

TOP 5 High School-Bericht (E. Hale – stellvertretende Schulleiterin der American High School)

Aktuelles zuden Baumaßnahmen: Fortlaufender Aufbau eines passiven Netzwerks zur Unterstützung eines robusteren WIFI. Verbesserungen der Klimakontrolle mit neuen Jalousien, die am weißen Gebäude installiert werden. Einige Unterrichtsunterbrechungen. Wird in naher Zukunft fortgesetzt.

JEDI-Ausschuss: In der letzten Woche des Semesters im Januar wird die Woche des Mutes gefeiert. Workshops für die ES-12. Klasse, Filme, Musiker usw. Zu den Aktivitäten gehören Musik, Filme und Schülerbeteiligung, die von Lindsey MacClintock geleitet und vom Verein

unterstützt werden.

Klassenausflüge:

Die Haushaltssperre des Senats hat die Genehmigung neuer Fahrten gestoppt.

Bereits genehmigte Fahrten werden fortgesetzt, und Alternativen für die Finanzierung werden erkundet.

Spenden durch den Verein sind möglich, erfordern aber Alles-oder-Nichts Lösungen für Fairness.

Programm „Lerncoaches“:

Ausbildung für Schüler der 7. bis 9. Klasse, um Gleichaltrigen bei Lernstrategien zu helfen.

Gesucht werden Schüler der 7. bis 9. Klasse. Wenden Sie sich an die Lehrer.

Kommende Veranstaltungen:

Dom-Konzert: Mit dem Orchester, dem Chor und der American Church am Mittwoch, 4. Dezember, um 19:00 Uhr.

High School Musical Urinetown: Beginnt nächste Woche. 11.-14. Dezember 2025.

Monatliches Bulletin: Bitte erinnert eure Klassen daran, dass wir viele Informationen im Bulletin veröffentlichen - vermisst es jemand? Schicken Sie eine E-Mail an die Verwaltung unter highschool@jfkbsberlin.org, wenn Sie es nicht erhalten.

Frage: Die Zeitungen haben berichtet, dass die Sperre für Klassenfahrten aufgehoben wurde.

E. Hale: Ja: Die Zeitungen berichten manchmal, bevor die Schule die Genehmigung erhält. Ich habe heute einen Brief vom Senat erhalten. Aufhebung der Sperre, mit einem Vorbehalt: JFKS überschreitet regelmäßig das Budget für Ausflüge.

Frage: Wird jemand die Eltern per Mail informieren, wenn sich die Situation ändert?

E.Hale: Sobald wir sie haben, werden wir es Sie wissen lassen.

Frage: Vor Weihnachten?

E.Hale: Ich denke schon.

R. Lenk vom Verein . Der Verein hat das besprochen. Finanziell gibt es keinen Grund zur Sorge, weil der Verein die Reisekosten der Lehrer übernehmen kann.

E. Hale: Dank an den Verein. Die Verwaltung vertritt den Standpunkt, dass wir eine Alles-oder-Nichts-Politik brauchen. Es ist nicht fair, einige Reisen zu erlauben, andere aber nicht. Entweder wir finanzieren alles oder nichts. Wir brauchen die Unterstützung der Lehrer für die Verwendung von Vereinsmitteln. Die Lehrer sind unzufrieden mit dem Senat und haben das Gefühl, dass er die Lehrer nicht unterstützt.

F: R. Erlbaum: Die Verwaltung sollte bitte ihre Politik der Kürzung von Klassenfahrten überdenken. SK und ED sollten sich entschieden gegen die Haltung der Verwaltung zu diesen Fahrten aussprechen - Fahrten sollten stattfinden - sie spielen eine wichtige Rolle für die Schüler.

E. Hale: Dies sind zwei verschiedene Themen. Die Politik der Verwaltung und die Finanzierung durch den Senat.

J. Sullivan von der SK: Wir haben gerade gehört, dass der Verein bereit ist, dafür zu zahlen!!! Warum können Sie nicht einfach heute Abend ja sagen? Die Fristen laufen ab, um diese Reisen zu buchen!

E. Hale: Weil es die Lehrer sind, die die Kinder mitnehmen.

Ein Elternteil im Publikum: Es liegt also an den Lehrern, ob Schulreisen stattfinden?

E. Hale: Auch hier warten wir auf die Antwort des Senats und hören auf die Lehrer.

Kommentar: H. Kölling-Orb von SK: Die SK versteht die Position der Lehrer. Wir werden sehr wahrscheinlich nicht in der Lage sein, ALLE Fahrten aus dem Budget des Senats zu finanzieren. Einig ist man sich auch, dass entweder alle Fahrten finanziert werden müssen oder keine. Da letzteres seiner Meinung nach keine wirkliche Option ist, bittet er darum, dass die Verwaltung vor der Schulkonferenz mit den Lehrern darüber spricht und diese sich nicht - auf Kosten der Schüler - durchsetzen, was dazu führen kann, dass gar keine Fahrten stattfinden.

TOP 6: Spotlight: Fachbereich Mathe - Joyline Frenzel Grundschule

[JFKS Mathematik in der Grundschule](#)

TOP 6: Spotlight: Fachbereich Mathe - Joseph Welborn Oberschule

[JFKS High School Math Presentation](#)

FRAGEN UND ANTWORTEN: *Paraphrasiert*

Diskussion über Mathe-Labor und Mathe-Diff.

F. Es ist gut, dass die mathematischen Niveaus der Schüler in ES ermittelt werden. Aber in der HS scheint dies dann zu verschwinden. Es gibt keine wirkliche mathematische Unterstützung für Schüler mit Problemen. Gibt es Lehrer, die auf Matheprobleme spezialisiert sind - gibt es eine Anlaufstelle für Dyskalkulie?

A: Nein, nicht wirklich.

F: Er bat um Klärung des Unterschieds zwischen AP-Mathe-Kursen und dem Grundkurs und Leistungskurs im Abitur.

A: Klärung des Unterschieds zwischen einem Grundkurs und einem Leistungskurs. Stellte auch klar, dass ein direkter Vergleich mit dem AP-System nicht einfach ist.

F: Haben Sie in Erwägung gezogen, in Klasse 10 für die Schüler, die Abitur machen, Vorkalkül hinzuzufügen? Außerdem. BOY-Tests (zu Beginn des Schuljahres), die auf Deutsch oder Englisch durchgeführt werden, um die mathematischen Fähigkeiten der Kinder zu ermitteln?

A: Zweisprachig.

A: Vorrechnen ist ein 5-stündiger Unterricht. Pre Calc ist eine Menge Wiederholung - Trigonometrie-Funktionen. In Klasse 10 wird Algebra 2 behandelt. Pre Calc für diejenigen, die noch nicht für AP Mathe bereit sind. Abitur Leistungskurs Mathe ist wie Calculus.

F: Haben sich die Dinge durch die Tests zu Beginn des Jahres und seit der Zeit der Tests und des Heimunterrichts von Covid verbessert?

A: In der HS haben wir festgestellt, dass VERA 8 mit den Mindeststandards zugenommen hat. Es wird viel getan, um die Grundkenntnisse zu fördern. Die AP-Ergebnisse haben sich nicht verschlechtert.

(Addendum J. Welborn:

Um es klar zu sagen, es gibt sicherlich Bedenken bezüglich einiger Schüler in der 7. Klasse und ihrer Vorbereitung in der Grundschule. Wir tun unser Bestes, um mit dem Mathe-Labor und der Wiederholung im Unterricht Abhilfe zu schaffen. Ich sehe keinen Unterschied zwischen den Fähigkeiten unserer derzeitigen Schüler der 7. Klasse und denen früherer Jahre, auch nicht vor COVID.

Sowohl bei den Abiturprüfungen 2024 (Grundkurs) als auch bei den MSA-Prüfungen waren die Werte für Deutsch höher als für Mathematik.)

F: Standardisierter Test zu Beginn des Jahres für Mathe Diff und Lab?

Antwort: Ja: . Illya-Test.

F: Mathematik-Wettbewerbe. Kinder, die teilnehmen wollen. Verschiedene Fragen. Bekommen sie Hilfe? Bieten Sie Unterstützung an?

A: Ein bisschen. Etwas Unterstützung. Känguru. HS Math AG

TOP 7 Berichte der Ausschüsse

ED (Bildungsdirektion): J. Busta – amerikanischer Vertreter

Der ED ist in diesem Jahr bereits einige Male zusammengetreten. Höhepunkte. 1. Oktober: Organisation der Unterausschüsse, Ethikkodex, Genehmigung der vierteljährlichen Berichte für Studenten.

Der Zulassungsausschuss trat zusammen, um das Verfahren zu genehmigen - Schwerpunkt: Gesetze und Vorschriften. Der Organisationsausschuss überlegt, wie die Rahmenvorgaben aktualisiert werden können.

BEA: P. Kaiser

Berichte über:

Platzmangel an Berliner Schulen (weniger schlimm in Zehlendorf).

Hoher Anteil an teilzeitbeschäftigten Lehrern, was zu Einstellungsproblemen führt.

Neue Vorschriften über die Berechtigung zum Besuch eines Gymnasiums.

Schulinspektionen alle fünf Jahre, mit veröffentlichten Berichten. (Anm. Aufgrund von Covid war die letzte Inspektion von JFKS im Jahr 2016)

Zehlendorf gibt deutlich mehr Geld für Klassenfahrten aus, das jetzt gedeckelt ist.

VEREIN: R. Lenk:

Sicherstellung der Finanzierung von Klassenfahrten, wenn der Senat die Genehmigung verweigert.

Einführung eines neuen Wärmemanagementsystems; Klimaanlage sind überflüssig.

Geplantes Pilotprojekt für Wasserspender, auch mit Kohlensäure.

VERKERSAUSSCHUSS: T. Zeller

Kleiner Verkehrsausschuss - Freiwillige werden gesucht.

BUS 285 fährt seit heute wieder normal.

Pläne, die Brücke am S-Bahnhof Zehlendorf neu zu bauen, aber der Bahnhof steht unter Denkmalschutz und sie müssen jetzt von vorne anfangen

Die Kinder müssen sich in den öffentlichen Verkehrsmitteln besser benehmen - die Eltern werden gebeten, die Verkehrs- und Parkregeln rund um die Schule zu beachten

JEDI: L. Martinez-Fonts

Highlight Courage Woche. Letzte Woche im Januar. Veranstaltungskomitee. Bitte wenden Sie sich an Jade, wenn Sie sich freiwillig melden möchten.

Dienstag, 28. Januar ist eine Gemeinschaftsveranstaltung.

Danke an den Verein für seine Unterstützung.

Für weitere Informationen oder als Freiwilliger wenden Sie sich bitte an equity@jfsberlin.org

TOP 9 Sonstiges und Ankündigungen

Lehrkräfte: JFKS Schüler haben sich auf den S-Bahnen zur Schule daneben benommen. Eltern sprechen bitte mit ihren Kindern über richtiges und höfliches Verhalten in öffentlichen Verkehrsmitteln.

Ankündigung:

Ab Herbst 2024 werden die GEV Sitzungen um 18:30 Uhr beginnen.

Nächste PC-Sitzung:

18. Februar 2025

1. April 2025

3. Juni 2025

Vertagung der Sitzung um 20:28
